
Pán starosta, čo vás viedlo  
k tomu, že ste kandidovali vo 
voľ bách do obecnej samosprá-
vy?

Rozhodol som sa kandidovať 
za starostu, pretože som videl 
možnosť urobiť niečo pre Láb. 
Tak som sa o to pokúsil. Cítim sa 
ešte plný síl a chcem ich venovať 
rozvoju obce.

Za tých niekoľ ko mesiacov, 
čo ste vo funkcii, ste sa už zo-
známili s úradom, s prostredím. 
Čo vás po nástupe do funkcie 
najviac prekvapilo? Neľutujete, 
že ste sa stali starostom?

Najviac ma prekvapila a záro-
veň potešila pomoc od mnohých 
ľudí. Som rád, že nám ľudia dô-
verujú a podporujú nás. Spoloč-
ne tak dokážeme pre obec spra - 

viť oveľa viac. Okrem toho ma  
potešilo, že ľuďom na našej ob-
ci záleží a nie je im ľahostajné  
prostredie, v ktorom spoločne ži-
jeme. V našej obci existuje sku-
točný záujem o komunitné veci. 
Ľudia sú aktívni a angažovaní, 
zapájajú sa do miestnych aktivít 
a spoločenského života.

Nikdy som neľutoval, že som 
sa stal starostom, pretože som si 
uvedomil, že môžem mať pozi-
tívny vplyv na svoju obec a pri-
spieť k lepšiemu fungovaniu. Prá-
ca starostu prináša svoje výzvy, ale 
zároveň ma napĺňa vidieť, ako sa 
veci menia k lepšiemu.

Možno by ľudí zaujímalo,  
v čom boli najväčšie problémy, 
ktoré ste museli okamžite rie- 
šiť?

Najprv by som chcel spomenúť 
veci, ktoré budem s radosťou rie-
šiť. Sú to nové projekty. Aktuálne 
je to prístavba škôlky, a v blízkej 
dobe aj školy. Teším sa na to, keď 
sa všetko podarí.

Čo ma nepotešilo sú nevyrie-
šené problémy s našou staršou 
prečerpávačkou, kde sa musel 
veľmi rýchlo riešiť havarijný stav, 
ktorý sa nám podarilo odstrániť 
za necelé dva týždne. V súčas-
nosti pripravujeme projekt na jej 
komplexnú rekonštrukciu. Chce-
me vymeniť starú technológiu, 
dať výkonnejšie a menej poru-
chové čerpadlá, aby prečerpáva-

cia stanica spoľahlivo pracovala. 
Požiadali sme o spolufinancova-
nie tohto projektu a veríme, že 
čoskoro sa budeme vedieť pustiť 
do realizácie.

V akom stave je samotná čis-
tiareň odpadových vôd?

Čistiareň je momentálne vo 
vyhovujúcom stave. Jediný prob-
lém je s odpadovými vodami zo 
žúmp. Táto voda má iné zlože-
nie ako odpad z kanalizácie a 
pre dobrý chod čistiarne sa musí 
dodržať len obmedzené množ-
stvo odpadu zo žúmp. Kapaci-
ta čistiarne nedovoľuje zvyšovať 
podiel odpadových vôd zo žúmp. 
Vypúšťaná voda z čistiarne musí 
byť čistá a nepoškodzujúca život-
né prostredie.

Ktoré úlohy sú najdôležitejšie 
pre najbližšie obdobie a v akom 
stave príprav sa nachádzajú?

Najväčšou prioritou obce a zá-

roveň najväčšími projektami, kto-
ré potrebujeme realizovať je zvý - 
šenie kapacity materskej a zá-
klad nej školy.

Kapacita materskej škôlky je 
už v súčasnosti nedostatočná. 
Preto sme veľmi radi, že nám bo- 
la schválená dotácia na prístav- 
bu, a že pri tej príležitosti sme 
mohli v obci privítať aj predse-
du vlády Eduarda Hegera a mi-
nistra školstva Jána Horeckého. 
Budeme robiť všetko preto, aby 
prístavba bola do konca roka po-
stavená.
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Pokračovanie na 2. strane

 Prvých sto dní
Na základe výsledkov volieb do orgánov samosprávy v obci Láb sa 
stal novým starostom obce Bc. Štefan Fogl. Pochádza z Lábu, cho-
dil tu do školy, býva tu so svojou rodinou. Po skončení základnej 
vojenskej služby začal pracovať v automobilovom priemysle a po-
stupne od práce na montážnej linke prešiel až na manažérske po-
zície. Má záujem o rozvoj obce. Preto sa rozhodol kandidovať za 
starostu a 29. októbra 2022 uspel vo voľ bách do obecnej samosprá-
vy. Vo funkcii je už niekoľ ko mesiacov a pre našich čitateľov ochot-
ne poskytol rozhovor.
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Problém s nedostatočnou ka
pacitou pociťuje už aj základná 
škola a v najbližších rokoch sa 
bude počet žiakov ešte výrazne 
zvyšovať.

V akom stave je projekt školy 
v súčasnosti?

Aktuálne ukončujeme verejné 
obstarávanie na zhotoviteľa. Ro
bíme všetko preto, aby sme čo 
najskôr mali správne podanú žia
dosť a verím, že do troch mesia
cov budem vedieť výsledok.

Ďalšia z veľkých výziev je zrej
me otázka rozšírenia kanalizá 
cie.

Na rozšírenie kanalizácie v sú
časnosti nie sú pre našu obec vy
písané žiadne výzvy. Žiaľ, aj keby 
nejaké výzvy boli, nie sme na to 
pripravení. Stavebná dokumen
tácia na kanalizáciu je stará, ne
spĺňa dnešné požiadavky a nie sú 
v nej zahrnuté ani posledné úpra
vy. Musíme najskôr aktualizovať 
celú projektovú dokumentáciu 
na aktuálne technológie, a potom 
môžeme požiadať o doplnenie 
stavebného povolenia. Súčasne  
s tým analyzujeme jednotlivé 
mož nosti ako získať financovanie 
aj na samotnú realizáciu.

Plne si uvedomujem, že veľká 
časť našej obce dlhé roky čaká na 
dobudovanie kanalizácie. Nemô
žem sľúbiť, že sa nám to podarí, 
ale budem robiť všetko preto, aby 
sme sa k tomuto cieľu výrazne 
priblížili.

Okrem týchto veľ kých pro
jektov, o ktorých sme teraz ho
vorili, sú určite v pláne aj menšie 
projekty, ktoré občania uvidia 
skôr. Veľ ký projekt sa pripravu je 
dlho, ale sú aj také, ktoré môže te 
ukázať hneď.

Môžem spomenúť prípravu 
projektov na nový traktor, lebo 
staré nám už dosluhujú. Ak by sa 

to podarilo ľudia ho určite uvidia 
a bude slúžiť primárne pre zber 

ný dvor a vývoz odpadu zo žúmp.
Ešte som nehovoril ani o prí

prave projektu zníženia energe
tickej náročnosti obecného úradu. 
Chceme vymeniť okná, zatepliť 
strechu, zatepliť obvodový plášť, 
vymeniť radiátory a vykurovaciu 
jednotku. 

Máme schválený projekt na 
ob novu drevených výplní na Do
me smútku z rezervy predsedu 
vlády. Súčasné drevené výplne 
sú už staré, popraskané. Celé sa 
to vybrúsi, ošetrí novým náte
rom, aby to bolo dôstojné pietne 
miesto.

Okrem nového starostu má
me v obci aj nové zastupiteľstvo. 
Pre chod obce je veľmi dôležitá 
dobrá spolupráca s poslancami. 
Ako sa vám s nimi spolupracu
je?

Spolupráca s poslancami je veľ  

  mi dôležitá. Som veľmi rád, že 
obec né zastupiteľstvo schválilo 
všetky pre obec dôležité rozhod
nutia – rozpočet, zmeny súvisia
ce s prípravou nových projektov, 
aktualizácie všeobecne záväzných 
nariadení a mnohé ďalšie.

Rôzne projekty a iniciatívy, 
kto ré sme spustili, boli úspešné 
vďaka spolupráci medzi obyva
teľmi, obecným zastupiteľstvom  
a miestnymi organizáciami.

Okrem toho poslanci prichá
dzajú s mnohými nápadmi, ako 
zlepšiť alebo skrášliť našu obec, 
pomáhajú s prípravami nových  
projektov, ale aj kultúrnych  
a športových akcií.

Chceme nadviazať na kultúrne 
akcie, ktoré majú v našej obci dl
horočnú tradíciu, ale pripravuje
me aj nové podujatia. Verím, že 
na akcie sa príde zabaviť čo naj
viac ľudí. Určite by sme mohli 
ešte hovoriť o mnohých udalos
tiach a projektoch ktoré pripra
vujeme, ale na to ešte máme 
chvíľu čas.

Pán starosta, 
ďakujem vám za rozhovor. 

Zhováral sa 
MArián KečKéš

Dokončenie z 1. strany

 Prvých sto dní

Aktuálne číslo Lábskych novín vzniklo pod 
novým, dočasným, vedením redakčnej rady. Sna
žili sme sa, aby toto číslo bolo tematicky aktuálne 
a zaujímavé. Hoci každý z členov redakčnej rady 
prispel príspevkom, ktorý ste čítali, sme si vedo
mí, že v obci a  jej okolí sú mnohé ďalšie témy,  
ktoré si zaslúžia našu (celoobecnú) pozornosť. 
Preto by sme vás týmto radi oslovili a  vyzvali, 
aby ste svoje námety na témy a príspevky posie

lali na adresu labske.noviny@gmail.com, kde 
ich spoločne s navrhovateľom posúdime a spra
cujeme.

Nebuďme, prosím, ľahostajní k dianiu v obci 
ani k problémom, ktoré pália. Spoločne doká
žeme do novín priniesť témy z mnohých oblastí 
a urobiť tak z nich periodikum, na vydanie kto
rého sa budeme tešiť.

redakcia Lábskych novín

Výzva našim prispievateľom

SAMOSPRÁVA
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Mgr. Michal 
Palát
zástupca sta
rostu obce, 
člen komisie  
f i n a n č n e j , 
územného roz  

voja a  správy majetku, člen ko
misie kultúry, životného pros
tredia a športu

Mária 
Kovárová
predsedkyňa 
komisie kul
túry, životné
ho prostredia 
a športu

Ing. Janka 
Leskovská
predsedkyňa 
komisie fi
nančnej, územ
ného rozvoja 
a správy ma jet

ku, členka ko misie na ochranu 
verejného záujmu

Mgr. Mária 
Petríková
predsedkyňa  
ko misie na 
ochranu verej
ného záujmu, 
členka komisie 
vzdelávania a sociálnych vecí, 

členka ko misie finančnej, územ
ného rozvoja a správy majetku

Mgr. Karolína 
Kovačovicová
predsedkyňa  
komisie vzde  
lá vania a  so
ciál nych vecí, 
členka komisie 

fi nančnej, územného rozvoja 
a správy majetku

Marek 
Dufek
člen komisie 
kul túry, život
ného prostre
dia a  športu, 
člen komisie 

vzdelá vania a sociálnych vecí

Ing. Marián
Moravčík
člen komisie fi
nančnej, územ
ného rozvoja 
a správy majet
ku, člen komi

sie na ochranu verejného záujmu

Ing. Marián
Benkovič
člen komisie 
kul túry, život
ného prostre
dia a  špor tu, 
člen komisie 

vzdelávania a sociálnych vecí

Jana 
Zálesňáková
členka komisie 
kultúry, život
ného prostre
dia a  športu, 
členka komisie 

vzdelávania a sociálnych vecí

Základná organizácia Jedno  
ty dôchodcov v  Lábe v  spolu
práci s  Dobrovoľným hasičským  
zborom a  za účasti žiakov a  pe
dagógov ZŠ Láb zorganizovala 
11. novembra 2022 spomienkové 
stretnutie pri pamätníku pad
lých. Pani Mária Kovárová pri
pomenula tieto dni vo svojom 
príhovore: „Bola to hrozná noc 
26. júla 1914. O polnoci zazneli 
zvony a po dedine sa ozval hlas 
bubna obecného bubeníka. Vyzý
val všetkých mužov do 42 rokov,  
aby sa dostavili do svojich posá
dok. Hrôza a zúfalstvo zachvá
tilo celú dedinu. Muži sa balili  
a ženy im chystali potraviny na 
cestu. Ráno z Lábu odchádzalo 
70 mužov vo vlaku do Bratislavy, 
aby nastúpili vojenskú službu.

Bilancia vojny bola zlá a obec 
Láb zaplatila krutú daň. Tou da
ňou boli zmarené životy našich 
padlých spoluobčanov, manželov 
a otcov. Do rodnej obce sa nevrá
tilo 25 mužov a ich pozostatky 
spočívajú na rôznych bojiskách 1. 

svetovej vojny. Dobre na tom ne
boli ani muži, ktorí sa vrátili do
mov. Oslabení vojnovými útrapa
mi, hladom a zimou začali zapĺňať 
miestny cintorín.

Na počesť obetí padlých bol 
postavený v obci pomník. Posta
vili ho v roku 1929 a 4. augusta 
toho istého roku bol aj posväte
ný. V tom čase stál 16 000 korún 
a  zozbierali sa na naň obyvatelia  
v obecnej zbierke.

Na pomníku sú zvečnené me
ná obetí, našich hrdinov 1. svetovej 
vojny. Pred šiestimi rokmi sme si 
sľúbili, že každý rok zaznejú mená 
našich starých otcov, ktorí bojova
li za našu slobodu. Položili svoje 
životy, aby nové generácie mohli 
žiť v lepších časoch.

Česť ich pamiatke!”
Tento sľub sme splnili aj v ro

ku 2022. Na ich pamiatku zazneli 
mená všetkých padlých obyvateľov 
Lábu a deti vzdali úctu hrdinom 
s menami našich občanov.

Mária Kovárová, 
Marián KečKéš

 červené maky
Deň 11. november je významným dňom aj pre obyvateľov Lá - 
bu. Každý rok sa 11. 11. o 11. hodine rozozvučia po celom sve-
te zvony. na cintoríny a k pomníkom padlých sa kladú červené 
maky ako spomienka na preliatu krv hrdinov v nezmyselnej pr - 
vej svetovej vojne.

Predstavujeme 
členov obecného 
zastupiteľstva

SAMOSPRÁVA
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Bezpríspevkové a dobrovoľ
né mobilné odbery krvi (MOK) 
v Lábe tak 18. júna 2021 opäť 
obnovili tradíciu darcovstva. Na 
prvý MOK prišlo 29 darcov, čo 
považujeme za veľmi dobrý za
čiatok. Ďalšie odbery nasledova
li 11. apríla 2022, 29. septembra 
2022 a 13. januára 2023.

Samotná príprava nebola jed
noduchá. Oslovili sme aj susedné 
obce, aby sa informácia o odbere 
rozšírila medzi čo najväčší počet 

potenciálnych darcov a pomohol 
i miestny rozhlas. Pozvánky pri
pravil a rozniesol na najnavšte
vovanejšie miesta v obci Alex 
Farmer.

Najdôležitejšou časťou bolo 
nájdenie vhodných priestorov  
a ich schválenie hlavnou koordi
nátorkou Národnej transfúznej 
služby Ing. Bahledovou, preto
že takéto priestory musia spĺňať 
prísne kritériá.

Začali sme v náročnom obdo

bí pandémie kovidu a bez ohľadu 
na obavy nám pani Anička Ha
sičková poskytla na MOK spo
ločenskú sálu v POSPO s. r. o.,  
za čo jej naozaj patrí najväčšia 
vďaka.

Realizácia mobilného, čiže 
terénneho, odberu krvi by, sa
mozrejme, nebola možná bez 
ochotnej pomoci našich členiek 
Ta marky Havranovej, Marišky 
Kovárovej, Marušky Kovárovej, 
Johanky Sirotovej a Vierky Tureč
kovej. Najväčší podiel však ma  
jú manželia Farmerovci (pred
sedkyňa a tajomník MsSČK 
Láb), ktorí odbery sponzorsky, 
materiálne a organizačne zastre
šujú.

Táto akcia však už teraz pre
sahuje hranice obce. Keďže v su
sedných obciach nie sú Miest
ne organizácie SČK, tak sa Láb 

stáva lokálnym centrom darcov
stva pre darcov z Gajar, Vysokej 
pri Morave, Plaveckého Štvrtka, 
Stupavy, Suchohradu aj Mala
ciek. A čo je pre nás veľká česť, 
vrátili sa nám dlhoroční darcovia 
– Lábjané, ktorí doteraz chodili 
darovať krv do Bratislavy.

Okrem MOK organizuje náš 
MsSČK aj kurzy prvej pomoci 
pre základnú školu v Lábe, pre 
pedagogický zbor a žiakov štvrté
ho, ôsmeho a deviateho roční ka. 
Plánujeme organizovať aj kurzy 
prvej pomoci pre všetkých oby
vateľov obce, ktorí budú mať zá
ujem.

Naša organizácia plánuje via
ceré akcie aj v tomto roku. Bu
deme radi, keď sa čoraz viac oby
vateľov zapojí do našej činnosti. 
Najbližšia príležitosť bude 19. 
mája 2023, keď sa v Lábe usku-
toční ďalší  odber krvi.

Nataša Farmerová, 
mariáN KečKéš

 Kvapka, ktorá zachraňuje
o význame darcovstva krvi sa už veľa písalo aj hovorilo. avšak stále 
je to aktuálna výzva pre nás všetkých, pretože choroby, úrazy, prí-
rodné katastrofy a rozličné nešťastia sa nám nevyhýbajú a vyžadujú 
odborný lekársky zásah, na ktorý je treba mať zásobu tej najcen-
nejšej tekutiny. 13. marca 2019 bol po tridsaťročnej odmlke opäť 
zaregistrovaný a uvedený do činnosti miestny spolok Slovenské-
ho červeného kríža v Lábe. K iniciatíve manželov Farmerovcov sa 
pripojili zakladajúci členovia mariška Kovárová, maruška Ková-
rová z JDS v Lábe a mgr. Daniel Prokop.

obec Láb a miestny spolok Slovenského červeného kríža v Lábe sa stáva lokálnym centrom darcov-
stva pre darcov z Gajar, vysokej pri morave, Plaveckého štvrtka, Stupavy, Suchohradu aj malaciek.

NAŠA VÝZVA
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Život v  našej základnej ško
le je rušný, zábavný a  vždy nie
čím nový a poučný. Konečne po 
dvoch rokoch obmedzení sme 
sa rozbehli naplno. Vyučovanie 
je už „živé”, konečne sa denno
denne stretávame v  škole a mô
žeme podnikať objavné pokusy 
a  cesty za vedomosťami. A  keď 
sa rozhodneme celá škola prísť 
v modrom, tak sme prišli – 21. 3., 
lebo bol Deň vody. Zapojili sme 
sa opäť do množstva súťaží, aby 
sme si porovnali naše schopnos
ti s ostatnými školami, zúčastni li 
sme sa viacerých olympiád a má
me množstvo úspešných riešite

ľov, postupujúcich do vyšších kôl.  
Každý deň vás informujeme o na  
šich aktivitách na našej stránke: 
www.zslab.edupage.org. Ďakuje  
me všetkým za podporu našej 
školy.

21. 4. sme v našej škole priví
tali budúcich prváčikov. Ako pr

vá prišla Dianka, ktorá je už do 
školy pripravená a  svojou výreč
nosťou prekvapila aj pani učiteľ
ku. Spolu sme zapísali 40 detí, 23 
chlapcov a 17 dievčat. Opäť nás 
čakajú dve triedy prvákov, netr
pezlivo čakáme aj na schválenie 
príspevku, aby sa pristavili ďal

šie triedy spolu s jedálňou, ktorej 
výstavba sa plánuje tiež v  areáli 
školy. Potom by už nemuseli naši 
družinári chodiť v každom poča
sí cez polovicu dediny do škol
skej jedálne. Všetci ich vidíme aj 
vďaka reflexným vestičkám, ktoré 
nám dalo Ministerstvo dopravy.

V rámci aktivít Plánu obnovy  
a odolnosti Slovenskej republi-
ky a Stratégie digitálnych zruč-
ností Slovenskej republiky je 
do 30. júna 2023 možné požia-
dať o príspevok 350 € na nákup 
notebooku či tabletu pre žiakov 
a študentov na podporu digitál-
nej gramotnosti a  digitálnych 
zručností.

Pre koho je projekt určený: 
• žiakom, ktorí sú členmi do

mácnosti v hmotnej núdzi – prí
jem členov domácnosti nedosa

huje sumy životného minima; 
Životné minimum je v  sú čas nosti 
stanovené na 234,42 €.
• žiakom, ktorí majú vyjadre

nie zariadenia poradenstva a pre
vencie o tom, že ich špeciálne 
vý chovnovzdelávacie potreby 
vy plývajú z ich vývinu v sociálne 
znevýhodnenom prostredí;
• žiakom, ktorí sú členmi do

mácností, ktoré neprekračujú 60  
percent mediánu príjmu (na zá
klade potvrdenia o výške príjmu, 
resp. dokladu o nevykonávaní zá 
robkovej činnosti). Ak súčet príj-
mov domácnosti spadá do de finície 
60 percent mediánu príj mu, alebo  
neviete iste, vyplňte registračný for- 
mulár na www.digitalnyziak.sk,  

tam reali zátor overí oprávnenosť  
žiaka pre získanie príspevku, o čom 
bude informovať cez SMS, na te-
lefónne číslo uvedené pri registrá-
cii. Príkla dy – pre osamelú matku 
s  dvomi deť mi do 14 rokov to je  
príjem 810 € mesačne, s  jedným 
dieťaťom do 14 rokov je to 658 €, 
pre dvoch rodičov s  dvomi deťmi 
1063 €, dvaja rodičia s jedným die-
ťaťom do 14 rokov to je 911 €.

Okrem prvých troch prípadov, 
nárok majú aj žiaci prvého roční 
ka stredných škôl (pre školský rok 
2022/2023) vrátane žiakov pia
teho ročníka osemročných štu dij  
ných programov.

Na získanie príspevku je tre
ba vyplniť registračný formulár  

na  www.digitalnyziak.sk. Nárok 
na získanie príspevku je overova
ný v národných registroch, netre
ba nič dokladať ani preukazovať.

Celý proces pôsobí veľmi jed
noducho a  dá sa popísať v  kro
koch – 1. vyplnenie formulára,  
2. overenie nároku žiadateľa mi
nisterstvom, 3. po kladnej odpo
vedi výber zmluvného predajcu, 
4. výber notebooku alebo tabletu, 
5. návšteva predajcu, kde po ove
rení nároku predajca dodá plne 
funkčné a pripravené zariadenie.

Projekt zastrešuje Ministerstvo 
investícií, regionálneho rozvoja  
a informatizácie Slovenskej re
publiky, s  použitím fondov Eu
rópskej únie.               -red-

Projekt Digitálny  žiak – PríSPeVok na nákuP notebooku alebo tabletu

 Základná škola
 v lábe

ŠKOLSTVO
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V  septembri naši predškoláci 
absolvovali skvelú exkurziu do  
Včelárstva-Dedinský. Oceňova
ní včelári s rodinnou tradíciou 
previedli deti celou výrobou me
du a oboznámili ich so životom 
včielok. Exkurzia bola ukončená  
ochutnávkou medu a malým dar
čekom v  podobe medových vý
robkov.

Jeseň priala vychádzkam v oko  
lí i  tým turistickým, počas kto
rých deti spoznávali tajomstvá 
prírody. A že je plná darov zeme, 
o tom sme sa presvedčili už tra
dičnou Jesennou tržnicou, v rám 
 ci ktorej detičky nosili do škôlky 
ovocie, zeleninu a  iné sezónne 
plodiny, o ktorých sme sa spoloč
ne rozprávali.

Keďže k tomuto obdobiu patrí 
bohatá úroda tekvíc, nemôžeme 
opomenúť výstavku Tekvičkovo. 
Aj tá minuloročná bola nápadi
tá, vďaka kreatívnym výtvorom 
našich deťúreniec v  spolupráci 
s rodičmi. 

Ani sme sa nenazdali a nadišiel 
október – Mesiac úcty k starším. 
Pri tejto príležitosti sme v mater
skej škole privítali starých rodičov 
a potešili ich kultúrnym progra
mom v rámci triednych besiedok. 

Šarkaniáda bola ďalšou z  je
senných radostí našich malých 
zverencov. Pestrí „kúzelníci” nad 
našimi hlavami tancovali na nôtu 
vetra a my sme sa kochali ich od
vážnou choreografiou.

Podľa vetra sa riadi aj dravé 
vtáctvo – dozvedeli sme sa od so- 
koliara, pána Paceka zo spolku 
Falconarii. Predviedol nám nie
ktoré druhy dravcov v zaujíma
vých letových ukážkach a oboz
námil nás so spôsobom ich života.

V  októbri bolo príjemne aj 
v areáli POSPO Láb, ktorý nav
števujeme veľmi radi každý rok. 
Vďaka pani Hasičkovej, ktorá nás  
opäť s ochotou previedla jeho zá
kutiami, oboznámila nás s pesto
vanám obilnín a s prácou poľno
hospodárskych strojov, sme sa 
po tešili aj nádhernou jesennou 
výzdobou.

Začiatkom novembra sme 
oslá vili Deň materských škôl na 
Slovensku balónovým sprievo

dom. Farebná plejáda balónov, 
ktoré si detičky hrdo niesli v ruke, 
symbolicky naznačoval, aký pes
trý, zábavný a rozmanitý je náš 
škôlkarsky svet.

V  tomto mesiaci predškoláci 
stihli aj návštevu prváčikov v na
šej základnej škole. Spoznali jej 
priestory, vyskúšali si sedenie v la  
viciach a spolu s  novopečenými 
školákmi riešili zaujímavé úlohy. 
Vďaka pozitívnemu dojmu sa už 
teraz tešia na novú etapu svojho 
života.

Vzácnou prítomnosťou nás 
v novembri poctil animátor, vý
tvarník a ilustrátor Ladislav 
Csur ma, ktorý nám spoločne  

s pani Monikou Čulíkovou pred
stavil svoju autorskú a ilustrova
nú knižku Veľ ké dobrodružstvo 
malého psíka. Mimoriadnym 

pre kvapením bola hlavná hrdin  
ka knihy – psík Lara, z ktorej ma
li deti neskrývanú radosť.

Koncom novembra sa naša 
materská škola už druhým rokom 
zapojila do celoslovenského pro
jektu Koľ ko lásky sa zmestí do 
krabice od topánok. Spolu s deť
mi sme vyrobili pozdravy a  zo
stavili štyri krabice pre domov 
seniorov. Zároveň sa naša škôlka 
zapojila do projektu Vianočná 
pošta, v rámci ktorého detičky 
pripravili vianočné pozdravy pre 
85 starkých zo Zariadenia pre se
niorov vo Zvolene a z Domu se
niorov v Tatranskej Štrbe.

V  spolupráci s  kultúrnou ko

misiou obce Láb a miestnou zá
kladnou školou sme posledný 
jesenný mesiac ukončili Ondrej-
ským lampiónovým sprievodom 
spojeným so slávnostným roz
svietením obecného vianočného 
stromčeka.

Nastal čas adventný. Úvodom 
mesiaca sme si spoločne vyzdobi
li vianočné stromčeky v triedach, 
aby sme 6. decembra mohli pri
vítať milú návštevu – Mikuláša. 
Ten prišiel, ako inak, s košom pl
ným všakovakých dobrôt.

V rámci mikulášskych slávnos
tí v našej obci vystúpili s krátkym 
kultúrnym pásmom aj deti z trie
dy Žabiek. Pre veľkú chorobnosť 
v MŠ boli jediné, ale o to srdeč
nejšie, aj v mene svojich kamará
tov, potešili Mikuláša a jeho dru
žinu.

Bez Vianočnej pekárne si to 
v škôlke už ani nevieme predsta
viť. Vôňa medovníčkov a pečenie 

Brány materskej školy sa po letných prázdninách otvorili 5. sep-
tembra 2022. V tento deň nastúpilo do štyroch tried 89 detí, z toho 
34 nováčikov. Už o pár dní na to sme sa rozlúčili s letom vydarenou 
akciou, ktorej súčasťou bolo aj divadlo Žihadlo s príbehom O ko-
hútikovi a sliepočke.

Delíme sa o radosti v MŠ
ŠKOLSTVO
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oblátok má pre nás všetkých veľ-
ké čaro a je predzvesťou najkraj-
ších sviatkov v roku.

Konečne nadišiel dlho očaká-
vaný čas Vianoc. V našej škôlke 
sme ich slávili o čosi skôr. V rám-
ci besiedky Vianočný príbeh si 
deti zahrali divadielko O  naro-
dení Ježiška a pod vedením pani 
učiteľky Uhliarovej sa obozná-
mili so symbolikou a  tradíciami 
slovenských Vianoc. Nasledova - 
lo vianočné posedenie plné dob-
rôt a  tajomna. Pod vianočným 
strom čekom už totiž čakala bo-
hatá nádielka od Ježiška. Neza-
budol na nás a vďaka SRRZ-RZ 
pri MŠ Láb potešil srdiečka všet-
kých detí.

A  čože by to bolo za sezónu, 
keby naši predškoláci neokúsili 
jeden zo športov zimnej kráľov-
nej. V januári sa deti z predškol-
ských tried Motýlikov a Včielok 
zúčastnili Korčuľ kova na ľado-
vej ploche v  susednom Zohore. 
Týždenný kurz sa celý čas niesol 
v znamení elánu a  radosti z po-
hybu.

Koncom januára sme si aktivi-
ty spestrili už 2. ročníkom výzvy 
Spieva celá škôlka. Detičky mali 
za úlohu naučiť sa doma pod ve-
dením rodičov, či starých rodičov, 
akúkoľvek detskú, alebo ľudovú 
pieseň. Malí „slávici” si tak vyskú-
šali prezentáciu piesní pred ostat-
nými deťmi a osvojovali si kultúr-
ny prejav aj v úlohe divákov.

V  čase fašiangov nemohol 
v  škôlke chýbať Rozprávkový 
kar neval, plný zábavy a  skvelej  
ná lady. Karnevalové šantenie 
roz žiarilo všetky detské očká. Po 
veľkolepej diskotéke so Seňorom 
Kaktusom a množstve súťaží  

a smiechu si detičky domov od-
niesli skvelý zážitok a pekné dar-
čeky. Veľká vďaka patrí predajni 
Terno Láb, p. Martine Kainovej 
za milé prekvapenie pre našich  
najmenších a, samozrejme, náš-
mu OZ SRRZ-RZ pri MŠ Láb 
za finančný príspevok na karne-
valovú veselicu.

Marec – mesiac knihy sme 
oslávili obľúbenou výzvou Mám 
básničku na jazýčku, v ktorej deti 
pred svojimi kamarátmi a  pani 
učiteľkami odprezentovali doma 
naučené básne. Užili sme si náv-
števu knižnice v základnej škole, 
kde na deti čakal starostlivo pri-
pravený vedomostný a pohybový 
program. Veľká vďaka patrí pani 
riaditeľke, pani učiteľkám i  ši-
kovným žiačkam 9. ročníka.

No a  ako krajšie precítiť dar 
knihy a  hovoreného slova, ako 
počúvaním rozprávok, ktoré na-
šim detičkám prišli prečítať skvelé 
dámy z JDS Láb. Za čas, ochotu 
a srdečný prístup ďakujeme pani 
Kovárovej, Žáčkovej, Chmelovej, 
Kovárovej a Pollákovej.

Svetový deň vody sme si pri-
blížili nielen symbolickým mod-
rým oblečením a zážitkovými ak-
tivitami, ale aj sférickým kinom 
Oceanárium, v  ktorom sme sa 
vďaka pôsobivým záberom, zvu-
kovým efektom a zaujímavému 
360-stupňovému formátu, do-
zvedeli veľa zaujímavostí z pod-
morského sveta.

28. marca – na Deň učiteľov - 
sme v škôlke prijali vzácnu náv-
števu. Pri príležitosti podpísania 
prvej zmluvy v rámci výzvy vy-
hlásenej Ministerstvom školstva, 
vedy, výskumu a športu SR finan-
covanej z Plánu obnovy určenej 

na zvýšenie kapacít materských 
škôl s obcou Láb sme u nás priví-
tali na tlačovej konferencii pred-
sedu vlády Eduarda Hegera a mi-
nistra školstva Jána Horeckého. 
Spolu so starostom obce infor-
movali verejnosť o uzavretí zmlu-
vy a pozdravili všetky naše deti. 
Popriali učiteľom k ich sviatku 
a milými pozornosťami poďako-
vali za ich obetavú prácu a sta-
rostlivosť o to najcennejšie. Sme 
radi, že touto podporou budeme 
môcť ponúknuť miesta v našej 
MŠ väčšiemu počtu záujemcov.

Ctíme si kultúrne tradície a ve-
dieme k tomu aj deti v predškol-
skom veku. Vynášaním Moreny  
sme koncom marca spoločne vy-
jadrili túžbu po  skončení zimy. 
Pásmom básní i piesní sme pri-
volávali hrejivé slnečné lúče, silu 
i zdravie pre nás všetkých.

V rámci celoslovenského pro-
jektu pod záštitou MV SR „Póla 
radí deťom“ sa naše deti z tried 
Včielok a  Motýlikov stretli s 
predškoláčkou Pólou – v podaní 
Mgr. Ľubice Dankovičovej. V jej 
príbehoch sa dozvedeli o riziko-
vých situáciách, ktoré ich v bež-
nom živote môžu stretnúť. Hravá 
forma projektu priniesla deťom 
užitočné informácie a veľký zá-
žitok.

Deň Zeme sme si aj tento rok 
pripomenuli eko-hrami, náučný-
mi aktivitami, ale aj zbieraním 
odpadkov v okolí materskej školy. 
Príroda je vzácna,  už naši škôl-
kari vnímajú, že spoločne vieme 
urobiť veľa pre to, aby sme ju čo 
najviac ochránili.

Posledný aprílový týždeň sme 
s  predškolákmi absolvovali pla-
vecký kurz na plavárni v Ma-

lackách. Deti sa pod vedením 
inštruktorov zoznamovali s vod-
ným prostredím, s technikou 
plávania a s bezpečnosťou počas 
pohybu v bazéne. Vplyvom vzdu-
chu, vody, tepla či chladu si deti 
otužovali svoje zdravie a zvyšovali 
odolnosť. Hlavný dôraz sa kládol 
na individuálny prístup zohľad-
ňujúci fyzickú zdatnosť, návyky 
na pohyb vo vodnom prostredí a 
na individuálne požiadavky die-
ťaťa. Plavecký výcvik mal úspech, 
naše deti z neho mali radosť a dú-
fame, že naň budú dlho v dobrom 
spomínať.

Máj je v našich učebných os-
novách venovaný aj folklóru 
a  tradíciám našej obce. Pri tejto 
príležitosti nám pani Kovárová 
a  pani Turečková prišli odpre-
zentovať krásu Lábskych krojov. 
Za ich ochotu a  láskavý prístup 
im patrí veľká vďaka.

Počas školského roka sme sa, 
vďaka SRRZ-RZ pri MŠ Láb, 
tešili aj pekným rozprávkovým 
príbehom v podaní kamaráta To-
míka, divadiel Dúha, Bum-bác, 
Na Predmestí i pána Zeteka s di-
vadlom Žihadlom a z príspevkov 
2 % daní, ktoré nám poskytlo  
SRRZ-RZ pri MŠ Láb sme 
skrášlili škôlku rozprávkovou 
maľbou čelnej strany pavilónu B.

Do konca školského roka má-
me v pláne ešte mnoho zaujíma-
vých aktivít, o ktoré sa opäť radi 
podelíme na webovej stránke, ale 
aj v  budúcom vydaní Lábskych 
novín. Dovtedy všetkým prajeme 
veľa zdravia a optimizmu.

JaNeTTe ŠTeVáKOVá
Mgr. DagMaR BLaŽíčKOVá

MŠ LáB

ŠKOLSTVO
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Po zimnej prestávke je jarná 
časť ligovej súťaže v plnom prúde

„A” družstvo mužov
Po zimnej prestávke začalo 

družstvo dospelých s prípravou 
koncom januára. Do tréningové-
ho procesu sa zapojilo celkom 18 
hráčov. V rámci prípravy odohrali 
hráči celkom až šesť prípravných 
zápasov, čo je oproti predchádza-
júcim rokom viac. Jarná časť sezó-
ny sa začala 19. marca 2023. Po 
21 odohratých zápasoch sa naši 
chlapci zatiaľ držia na 10. mieste 
a majú celkom 24 bodov z celkom 
16 mužstiev, ktoré sú sú časťou V. 
ligy BFZ. V  jarnej časti sa zatiaľ 
odohralo celkom šesť zápasov 
pri čom na konte máme zatiaľ tri 
výhry, jednu remízu a  dve pre- 
hry.

Káder tvoria nasledovní hráči: 
Mário Ďurica – kapitán, Marek 

Buzek, David Bartalský, Damián  
Čech, Samuel Foltýn, Martin Ga-
lajda, Matúš Habuda, Roman 
Horváth, Ľudovít Jakab, Ondrej 
Klempa, Roman Kostka, Patrik 
Kuma, Tomáš Masarovič, Nor-
bert Mokráš, Olexsandr Shev-
chenko, Illia Strupynskyi, Michal 
Strolka, Michal Tomášek, Matej 
Vícen. Tréneri: Pavol Dvořák, 
An drej Hýll

Dorastenci
Káder dorastu tvorí 12 hráčov 

ročníkov 2004–2008, čo je málo 
a komplikuje to tvorbu zostavy 
pri prípadných zraneniach ale-
bo inej neúčasti. Hosťujú v ňom 
chlapci zo štyroch klubov ( Jaku-
bov, Záhorská Ves, Zohor, Žolík 

Malacky). Príprava začala 3. feb-
ruára v domácich podmienkach  
a súťaž sa začala 1. apríla.

Chlapci sú zatiaľ na 5. mieste 
a v  jarnej časti odohrali štyri zá-
pasy, v ktorých raz vyhrali, raz re-
mizovali a dvakrát prehrali. Nízky 
počet hráčov neustále obmedzuje 
možnosti a  potenciál, ktorý títo 
chlapci majú.

Hráči: Gabriel Fekete, Šimon 
Habuda, David Ján Holčík, Ivan  
Hrebeň, Jakub Jánoš, Kamil Kuch,  
Timotej Kuch, Marek Malík, To-
máš Martine, Patrik Murgaš, Sta-
nislav Polák, Štefen Šišan. Tréne-
ri: Ivan Hrebeň a Richard Kuch

Mladší žiaci U13
V zime sa káder zúčastnil šty-

roch turnajov vo svojej kategórii, 
na ktorých obsadili vždy najhor-
šie 3. miesto. Ďalej sa  zúčastnil 
zimnej halovej ligy v Malackách, 

v ktorej skončil pri účasti 14-tich 
mužstiev na 3. mieste.

Hráči mladších žiakov majú za 
sebou už prvé zápasy jarnej časti 
svojej ligy, v ktorej zatiaľ nestratili 

ani bod, a v tabuľke figurujú na 1. 
mieste o jeden bod pred druhým 
Rohožníkom. Aj tu ale stále bo-
jujeme s nízkym počtom hráčov, 
ktorí by spĺňali základné krité-
ria pre hráča, ktorý vie bojovať 
o prvenstvo v lige. Všetci chlapci 
sú ale odhodlaní spraviť všetko 

pre to, aby dosiahli čo najlepší vý-
sledok a hlavne hrali pekný futbal.

Hráči: Denis Benkovič, Peter 
Budaj, Peter Drdúl, Jakub Du-
dáš, Filip Hájek, Samuel Hoza, 
Samuel Kain, Andrej Majzún, 
Martin Moravčík, Alex Ondriaš, 
Tobias Petrík, Adrián Pír, Daniel 
Strna, Michal Šulc, Tobias Va-
lúch, Luka Zivčák. Tréneri: Mari-
án Moravčík, Mi lan Zivčák
Prípravky

V priebehu uplynulého obdo-
bia pôsobili v OŠK Láb dve druž-
stvá prípraviek:

Mladšia prípravka U9 – deti 
ročníky 2015 a mladší (MP), cca 
12 detí, trénujú pod vedením pp. 
Gabriša, Polláka, Szalacsi.

Staršia prípravka U11 – deti 
ročníky 2012 a  mladší (SP), cca 

15 detí, trénujú pod vedením pp. 
Polláka, Ďuricu, Matyáša.

Tréningový proces prípraviek  
je dvakrát týždenne, v  telocvični  
alebo na štadióne. Mladšia prí-
pravka hráva svoje zápasy turna-
jovým spôsobom. Staršia príprav-
ka hráva majstrovské zápasy 
v rámci ObFZ Bratislava-vidiek.

Obecný športový klub si v zim-
nom období zvolil aj svoje nové 

vedenie, keď výbor v novom zlo-
žení: Mário Ďurica, Otto Gabriš, 
Mária Hasičková, Ivan Hrebeň, 
Miloš Lukáček, Marián Morav-
čík a Daniel Strolka si za nové-
ho prezidenta klubu jednohlasne 
zvolili Máriu Hasičkovú. Odstu-
pujúcemu prezidentovi p. Pavlovi 
Chmelovi aj touto cestou ešte raz 
ďakujeme za skvelú prácu, ktorú 
počas výkonu svojej funkcie od-
viedol.

Radi by sme tiež poďakovali 
všetkým dobrovoľníkom, ktorí sa  
svojou činnosťou podieľajú na 
bezproblémovom fungovaní do-
mácich futbalových zápasov.

A  v neposlednom rade ďaku-
jeme všetkým športových fanúši-
kom za ich podporu a fandenie.

Výbor OŠK Láb

 Obecný športový klub LÁB
ŠPORT
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